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Potrivit specialiştilor, rezultatele finale ale 
recensământului vor fi gata în trimestrul doi 
al anului 2013.

“La nivel naţional au fost recenzate şi in-
cluse în diferite categorii – populaţie stabilă, 
populaţie plecată pe o perioadă îndelungată şi 
persoane temporar prezente, 19.042.936 de 
persoane populaţie stabilă, încă 910.264 de 
persoane plecate pe o perioadă îndelungată 
şi 301.666 persoane temporar prezente. 
Populaţia stabilă este formată din acele per-
soane care petrec mai mult de jumătate de 
an în localitatea respectivă. Persoanele ple-

cate pe o perioadă îndelungată sunt acele 
persoane plecate pentru o perioadă mai 
mare de 6 luni, fie în ţară, fie în străinătate, 
dar care şi-au păstrat actul de identitate aici. 
Iar persoanele temporar prezente sunt acele 
persoane în tranzit, care au fost prinse la 
momentul de referinţă al recensământului 
în locaţia respectivă. Însumarea acestor 3 
categorii de persoane duce la un număr de 
20.254.866 de persoane înregistrate pe teri-
toriul României.

La nivelul judeţului Argeş, avem total 
populaţie stabilă 591.353 de persoane, mi-

nus faţă de Evidenţa Populaţiei aproximativ 
40.000 de persoane, care n-au fost declarate 
la recensământ şi vom vedea de ce.

În Piteşti populaţia stabilă este de 
148.264 de persoane, în Câmpulung 30.025, 
în Curtea de Argeş 26.133, în Costeşti 
10.058, în Mioveni 30.644, la Ştefăneşti 
13.682 şi la Topoloveni 10.037 de persoane” 
a declarat inspectorul de specialitate din 
cadrul Direcţiei Judeţene de Statistică Argeş, 
Gabriel Mijloianu.

Carmen Dumitrache

Ziua Mondială a Populaţiei

“Rezultatele provizorii ale 
recensământului populaţiei şi 

locuinţelor” a fost tema unei 
mese rotunde, organizată 

de Centrul Cultural Piteşti în 
colaborare cu Direcţia Judeţeană 

de Statistică Argeş. Manifestarea, 
prilejuită de Ziua Mondială 

a Populaţiei a fost susţinută 
de inspectorii de specialitate 
din cadrul Direcţiei Judeţene 

de Statistică Argeş, Gabriel 
Mijloianu şi Marius Calcan, 

precum şi de directorul Agenţiei 
Judeţene pentru Ocuparea Forţei 

de Muncă Argeş, Iulian Nicolae.

Referendum  

2012

Referendumul privind demi-
terea preşedintelui Traian Băsescu 
i-a adus din nou la urne, la 29 
iulie, pe edilii piteşteni. Primarul 
Tudor Pendiuc a venit la Secţia de 
Votare nr.76, amenajată în incinta 
Grădiniţei cu Program Prelungit 
nr.14 din Piteşti. Edilul-şef a fost 
însoţit de soţia Gabriela, de fiica 
cea mare Ema şi de soacră. Cu 
toţii au declarat că au votat pentru 
normalitate şi cu gândul la o viaţă 
mai bună pentru toţi românii.

Carmen Dumitrache

Fondurile Europene, 
prioritare

„Fondurile europene reprezintă cea mai 
sigură şi mai importantă cale pentru investiţii, 
iar accesarea acestora trebuie să aibă la bază 
anumite criterii”, subliniază primarul Tudor 
Pendiuc. În acest sens, edilul-şef a înaintat 
din partea Asociaţiei Municipiilor din România 
o serie de propuneri, lansate în cadrul unei 
şedinţe la Ministerul Dezvoltării Regionale 
şi Turismului. Criteriile vizează eficienţa 
energetică pentru populaţie, eficienţa 
energetică pentru educaţie şi sănătate, 
marea infrastructură şi infrastructura de 
sport şi turism. „Dezvoltarea locală înseamnă 
locuri de muncă, aşa că toate proiectele 
de dezvoltare trebuie să aibă tangenţă cu 
mediul de afaceri, mai spune edilul-şef.

Carmen Dumitrache

Municipalitatea continuă lucrările la noile 
baze de agrement din Piteşti şi anume la Parcul 

“Lunca Argeşului” şi la Baza din Trivale. Primarul 
Tudor Pendiuc informează că Parcul “Lunca 
Argeşului” prinde contur şi lansează o provocare 
pentru  mediul de afaceri:”Îi invit pe investitori să 
vină cu vaporaşe pentru promenadă pe râul Argeş, 
întrucât ar fi o acţiune profitabilă, în contextul 
în care amenajăm această bază de agrement”, 
declară edilul-şef. “Şi lucrările la noua biobază de 
la Smeura se derulează conform graficului, astfel 
încât în luna septembrie să fie finalizată prima 
parte a obiectivului şi să înfiinţăm şi un serviciu 
de ecarisaj”, mai spune edilul-şef.

Carmen Dumitrache

Primarul Tudor Pendiuc semnalează un fenomen alarmant 
la nivelul municipiului Piteşti. Este vorba de o serie de 
distrugeri ale mobilierului stradal, la care se dedau anumite 

persoane certate cu legea şi mai ales cu normele elementare ale 
bunului simţ. “Lunar constatăm distrugerea băncilor şi mai ales a 
coşurilor de gunoi, iar înlocuirea acestora costă mereu bani de la 
bugetul local”, spune edilul-şef.

În altă ordine de idei, primarul Tudor Pendiuc ţine să combată 
anumite zvonuri, potrivit cărora fântânile cu apă potabilă din Piteşti 
ar fi improprii consumului de către populaţie. “Fântânile noastre 
sunt controlate periodic de instituţiile de specialitate şi prin urmare, 
nu prezintă niciun pericol pentru sănătatea oamenilor”, subliniază 
edilul-şef.

Carmen Dumitrache

Problemelocale

Obiective edilitare
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Turneul de tenis 
al C J Argeş    

Federaţia Română de Tenis, Consiliul 
Judeţean Argeş, Tenis Club AS şi C S Tenis 
Comesad au organizat, în perioada 9-15 
iulie a. c., la baza sportivă Star Arena, de la 
Bascov, judeţul Argeş, a IX-a ediţie a turneului 
internaţional masculin de tenis „Trofeul 
Consiliului Judeţean Argeş”. 

Peste o sută de sportivi din 16 ţări s-au 
întrecut pentru premiile în valoare de   10 
000 de dolari. 

Finala de simplu s-a disputat între 
românul Alexandru Petru Luncanu şi italianul 
Roberto Marcora. După un meci disputat 
până la ultima minge, Alexandru l-a învins 
pe tenismenul italian cu 6-1, 1-6, 7-6(3). El a 
primit trofeul de la vicepreşedintele Federaţiei 
Române de Tenis, Sever Dron, şeful delegaţiei 
României la jocurile olimpice de la Londra. 

Mihaela FULGEANU MATEI

Seminar de informare, la Mioveni 
Asociaţia „Salvaţi Dunărea şi 
Delta”, S. C. Eco-Rom Ambalaje 
S. A., Centrul de Informare 
Europeană al Primăriei Mioveni 
au organizat joi, 23 iulie, la 
Mioveni, seminarul local 
de informare şi educare a 
grupurilor vulnerabile privind 
beneficiile economiei sociale 
şi întreprinderilor sociale, 
integrat proiectului „Economia 
socială, o soluţie pentru mediul 
înconjurător”. Proiectul este 
cofinanţat din Fondul Social 
European, prin Programul 
Sectorial Dezvoltarea Resurselor 
Umane 2007-2013 Investeşte 
în oameni! Dintre temele 
abordate menţionăm: economia 
socială, o soluţie pentru mediul 
înconjurător, antreprenoriatul 
social, forme de angajare şi 
comunicarea pe piaţa muncii.  
Printre altele, cei prezenţi au fost 
învăţaţi cum să completeze un 
cv în format europan, dar şi ce 
strategie trebuie abordată la un 
interviu. 

Mihaela FULGEANU MATEI

Efortul fizic poate avea şi efecte 
negative asupra organismului, mai ales 
la persoanele bolnave, sedentare. Este 
recomandat să facem mişcare cel puţin 
30 de minute pe zi, dar cu încălzirea 
necesară pentru susţinerea efortului. Ea 
este în principal benefică pentru sportivii 
de performanţă, acel feed forward întâlnit 
şi în lumea medicală. 

Doctorul Ovidiu Ţeţiu a făcut o scurtă 
prezentare a unui nou medicament pe piaţa 
românească, indicat în hipertensiunea 
arterială. În ţara noastră, patru din zece 

adulţi sunt hipertensivi, rata de control a 
tensiunii arteriale fiind de 17,8%. Pentru 
a ţine sub control tensiunea arterială, 
conform medicilor cardiologi, este indicat 
ca două, trei sau chiar patru medicamente 
să fie asociate. 

Medicul pneumolog Răzvan Marmandiu 
a prezentat problema abandonării fumatului, 
studiul efectuat pe 3 000 de pacienţi care 
au dorit să renunţe la acest drog. Dintre 
ei, 40 % în urma tratamentului, a susţinerii 
psihologice, au reuşit să renunţe la tutun 
şi 10% prin puterea voinţei. Este foarte 

important momentul în care fumătorii se 
decid să abandoneze tutunul şi tratamentul 
pe care îl urmează. 

A fost prezentat şi un film al unui bolnav 
diagnosticat cu o boală rară, transpoziţia 
marilor artere. Sunt rare cazurile în care 
un pacient prezintă astfel de boli sau are 
cordul pe partea dreaptă. 

Pe stânga sau pe dreapta, inima trebuie 
ţinută sub control, pentru că e singurul 
organ care trebuie să meargă ca ceasul! 

Mihaela FULGEANU MATEI

Filiala Argeş a Societăţii 
Române de Cardiologie a 

adus în discuţie, în şedinţa 
de luna aceasta, probleme 

legate de sport, inimă, fumat, 
efort fizic şi chiar olimpiada 
de la Londra, aflată în plină 

desfăşurare. Au participat, 
pe lângă dr. Adrian Tase, 

iniţiatorul acesteia, medicul 
cardiolog Ovidiu Ţeţiu, 

medicul pneumolog Răzvan 
Marmandiu şi colegii de 

la celelate specialităţi: 
neurologie (Marian Stanciu), 

endocrinologie (Gabriela 
Chiriţă), diabet-boli de 

nutriţie (Adriana Tuţescu). 

Inima, sportul şi tutunul




